
Videlo se je,da veliko
razmišlja

Josip Demšar, upokojeni profesor
Kardelja sem učil pred mnogimi, mnogimi

leti na učiteljišču. Letos bi imeli 50-letnico
mature. Kot dijak je bil zelo vesten, resen in

videlo se je(da veliko razmišlja. Radi so ga
imeli tudi sošolci, čeprav je živel bolj sam
zase. Nekoč me je prosil, naj mu posodim
Krekovo Sociologijo. Imel jo je nekaj dni.
Zanjo se je lepo zahvalil. Ni pa nič povedal,
če mu je tila všeč. Pozneje sva se še večkrat
srečala. Povedal je, kako živi zunaĵ učitelji-
šča. Vedno sva se pozdravljala. Zadnjič sem
se srečal z njim takrat, ko sem praznoval
100 obletnico. Takrat je prišel za kakšne pol
ure kineni na obisk. Pogovarjala sva se o
šolskih dneh in vprašal me je tudi, če mi



je všeg samoupravljanje. Odgovoril sem
mu, da je prav tako, da imajo delavci, ki
največ delajo tudi največ besede pri odloči-
tvah. 12. marca sem bil star 101 leto. Takrat
mi je čestital telegrafično.

Fani Kočevar, Pletenina
»Novica o smrti nas je vse zelo prizadela.

V kolektivu je bila sklicana žalna seja. Da-
nes, ko se je začel pogreb, smo prenehali z
delom, pogasili luči in počastili spomin na
tov. Kardelja 7. enominutnim molkom. Nato
se je de)o nadaljevalo.«

Anton Pajk, 15 let, 8. razred, osnov-
na šola dr. Jože Potrč:

»Na šoli smo imeli žalno komemoracijo.
Ravnatelj je prebral življenjepis tovariša
Kardelja, v avlo pa smo postavili sliko z
žalnim trakom. Vsi učenci osnovne šole dr.
Jože Potrč smo se podpisali v knjigo žalosti.
Poleg slike smo postavili tudi častno pionir-



sko stražo, ki se je menjavala vsako uro.
Odšli smo tudi na mimohod.

Tovariš Edvard Kardelj je bil velik
revolucionar, saj je bil pri 16- letih že skoje-
vec. Bori] se je za enakopravnost jugoslo-
vanskih narodov in za pravice delavcev. Bil
je pobudnik samoupravljanja, udeležil se je
drugega zasedanja AVNOJ in bil med pobu-
dniki ustanovnega kongresa ZK Slovenije na
Cebinah.«

Marko Centa, 8. razred, osnovna šola
dr. Jože Polrč:

»Izgubili smo velikega vodjo. Nam mla-
dim je bil zelo pri srcu in prepričan sem, da
bo tudi sedaj, ko je umrl, v svojih delih še
vedno živel. Knjige, ki jih je napisal, bodo
veliko pomenile našim bodočim rodovom.«

Vera Polc, učiteljica, osnovna šola
dr. Jože Potrč:

»Tragjčna vest, ki smo io slišali po radiu
nas je zelo pretresla. Ravnatelj je takoj
sklical predsednike organov upravljanja in
člane ZK. V nedeljo smo imeli žalno sejo, v
ponedeljek pa je tovariš ravnatelj po zvočni-
ku spregovoril učencem o pomenu Kardelje-
vega dela. Čutila sem, da je Kardeljeva smrt
tudi učence, čeprav so še mladi, zelo priza-
dela.«

Pavel Cenkar, tajnik lovske družine
Smarna gora:

»Tovariša Edvarda Kardelja smo sprejeli
v našo lovsko družino leta 1970. Kot lovec se
ni veliko udejstvoval, ker je bil preveč zapo-
slen. Kljub temu pa smo bili zelo veseli, da
smo sprejeli medse tako pomembnega čla-
na. Ob 30-letnici lovske družine, to je bilo
leta 1976, smo mu izročili lovsko odlikovanje
- častno diplomo. Takrat je postal tudi čast-
ni član naše lovske družine. 2a skupno lov-
stvo je izredno veliko napraviL Na žalost
nismo imeli priložnosti, da bi mu odlikova-
nje takrat osebno izročili. Naslednje leto nas
je sprejel v svojem stanovanju. Pričakal nas
je nasmejan in kramljali smo celi dve uri.
Zanimal se je, koliko imamo gamsov in sr-
njadi. Ko smo mu povedali, da živijo na
našem področju tudi mufloni, se je zelo



razveselil. Poudaril je, da je lovec predvsem
gojitelj divjadi in ne le plenitelj. O lovstvu je
prebral tudi veliko literature.

Bil je človek narave in kdor se z naravo
ukvarja, ta je vedno dober. Mnogokrat je
zahajal v planine, najbolj pa mu je bilo pri
srcu Triglavsko pogorje, še zlasti Velo po-
lje.«

Gregor Jelarčič, 5 Iet, W Z Poljane
»Vem, da je umrl Edvard Kardelj. Oči in

mami sta mi povedala. V vrtcu smo se po-
tem o njem pogovarjali. Bil je partizan in
pisatelj. S Titom sta bila najboljša prijate-
lja.«

Anja Luznar, 5 let, VVZ Poljane
Umrl je Titov prijatelj Edvard Kardelj.



Dragica Demšar, vzgojiteljica VVZ
Poljane

Otroke stno spraševali, če vedo, kdo je
umrl. Vsi so vedeli. V matični ustanovi je
predsednica sindikata spregovorila o njem
nekaj besed, potem pa smo z minuto molka
počastili njegov spomin. Tovarišice smo se
udeležile mimohoda.


